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                                Nuuk, 18. maj 2015 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden, § 37, stk. 1 fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor er alle rubinerne som man som forsøg har udført fra landet?  

2. Hvilke planer er der for disse, og hvilken vægt?   

3. Hvilke tanker har man omkring disse rubiner, for at disse kan tilbageføres her til 

landet og udnyttet?  

4. Hvilken kontrol vil der være for udvindingen og eksporten af rubiner ved 

“Aappaluttoq” ved Qeqertarsuatsiaat? 

5. Hvilken kontrol vil der være omkring rubinernes kvalitet og priser?  

6. Vil der være uafhængig vurdering af disse i forbindelse udvindingen?  

7. Vil der være uafhængigt tilsyn?  

8. Hvad mener Naalakkersuisut om at man adskiller smykkesten fra den almindelige 

råstoflovgivning, og laver en særskilt lovgivning på dette område?  

(Medlem af Inatsisartut, Anthon Frederiksen, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Som bekendt er der i længere tid sket udførsel fra vort land af rubiner fra områder ved 

Qeqertarsuatsiaat. Nu skal udvindingen af rubiner snart sættes i gang, og vi går således ud fra 

at forundersøgelserne / efterforskningen dermed er afsluttet.  

Derfor finder vi det vigtigt hos Partii Naleraq at modtage informationer omkring den mængde 

af rubiner som er udført fra landet i efterforskningen navn.  

Der er forskel på råstoffer og smykkesten, hvorfor vi hos Partii Naleraq mener at der bør 

være særskilt lovgivning omkring smykkesten.  

Jeg forventer svar på mine spørgsmål inden udgangen af 10 arbejdsdage.  


